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Kokoustiedot 
 
Aika 27.01.2020 maanantai klo 18:00 - 18:48 
 
Paikka Valtuuston istuntosali 
 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa, puheenjohtaja 
Jari Salonen, 1. varapuheenjohtaja 
Emma Lindqvist, 2. varapuheenjohtaja 
Jarmo Rosama,3. varapuheenjohtaja 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä 
Mikko Kangasoja Jouni Mäki 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine 
Hannele Lehto-Laurila 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula, saapui klo 18.10 § 4 aikana 
Jonni Moislahti, poistui klo 18.43 § 16 aikana 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen Juha Jormanainen 
Annika Ollila 
Vesa Parantainen Sari Packalén 
Tanja Parkko Niina Puoskari 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Jukka A. Rantala 
Saila Rintee Satu Hakanurmi 
Anita Ruusuranta 
Eeva Savola Tuija Hyytiä 
Harri Seikola Hans Våg 
Tapio Soiniitty 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen 
Maria Virko 
Elisa Vuorinen 
Jyrki Yrttiaho 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Kristiina Engström kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Sanna Häkli, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Anri Niskala, Konsernihallinto vs. viestintäpäällikkö 
Vitali Jerosev, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sanna Tammilehto, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  1 - 17 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 30.1.2020 
 
 
 
  Jarmo Rosama  Tuija Hyytiä 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 31.1.2020 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 1 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 2 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 3 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 4 §  Jari Valkeapään eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 7 

5 5 §  Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien selvityk-
sen laatimista vanhus- ja vammaispalveluiden sekä päivähoidon 
tuottamisesta ja valvonnasta 

10 

6 6 §  Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien palve-
luverkkoselvityksen tuottamista teknisessä keskuksessa sekä sosi-
aali- ja terveyskeskuksessa 

20 

7 7 §  Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien leikkipuis-
toista tehtävää selvitystä 

23 

8 8 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien jäähallin 
yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä 

27 

9 9 §  Valtuutettu Tapio Soiniityn ym. valtuutettujen aloite koskien kamppai-
lulajien harrastajille tarjottavia tiloja Raisiossa 

30 

10 10 §  Valtuutettu Tapio Soiniityn ym. valtuutettujen aloite koskien burkini 
uima-asun käyttökieltoa Raision uimahalliin 

33 

11 11 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien nuorisoti-
la Nopan aukioloaikoja 

37 

12 12 §  Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien muutos-
johtajan palkkaamista Raision kaupunkiin 

40 

13 13 §  Kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt kunta-
laisaloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet 2019 

42 

14 14 §  Sivistyskeskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitys vuosille 
2019 ja 2020 ja valtionavustusten siirto vuodelle 2020 

44 

15 15 § 1  Tonttien 680-13-1359-5 ja 680-13-1364-1 hinnoittelu (Järviniitty) 48 

16 16 §  Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien Valo-
valmennuksen jatkumista 

50 

17 17 §  Valtuutettu Annika Ollilan ym. valtuutettujen aloite koskien tekojää-
kentän tai tekojääradan rakentamista tai vuokraamista Raisioon 

53 

 
Muutoksenhaku 
 

1-17 § Muutoksenhakuohje 54 
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1 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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2 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Jarmo 

Rosaman ja Eeva Savolan. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Jarmo 
Rosaman ja Tuija Hyytiän. 
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3 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 409 16.12.2019 

 

 Asianro 60/00.00.01/2019 

§ 4 

Jari Valkeapään eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 409 §  

 

 Vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto 11.12.2019:  

 

Jari Valkeapää on jättänyt 2.12.2019 sähköpostitse eronpyynnön Raision 

kaupungin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi 1.1.2020 al-

kaen. 

 

Jari Valkeapää on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

– ympäristölautakunnan jäsen (kv 5.6.2017 § 90) 

– vapaa-aikalautakunnan varajäsen (kv 18.6.2018 § 88) 

– Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsen (kv 23.4.2018 § 63) 

– Sosiaalipalvelusäätiö Ote sr hallituksen jäsen (ent. Sosiaalipalvelusäätiö 

Raina sr) (kh 28.8.2017 § 280) 

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) merkitä tiedoksi Jari Valkeapään eronpyynnön Sosiaalipalvelusäätiö Ote 

sr:n hallituksen jäsenyydestä  

 

2) myöntää Jari Valkeapäälle eron Sosiaalipalvelusäätiö Ote sr:n hallituksen 

jäsenyydestä 

 
3) nimetä Jari Valkeapään tilalle jäsenen Sosiaalipalvelusäätiö Ote sr:n halli-

tukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jari Valkea-

pään eronpyynnön ympäristölautakunnan jäsenyydestä, vapaa-
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aikalautakunnan varajäsenyydestä ja Lounais-Suomen jätehuoltolauta-

kunnan varajäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Jari Valkea-

päälle ympäristölautakunnan jäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan vara-

jäsenyydestä ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsenyydestä 

 
6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Jari Valkeapään tilalle 

ympäristölautakuntaan uuden jäsenen, vapaa-aikalautakuntaan uuden va-

rajäsenen ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakuntaan uuden varajäsenen 

jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

 

Päätös Helena Viljanen ehdotti, että Sosiaalipalvelusäätiö Ote sr:n hallitukseen nime-

tään Jukka A. Rantala. 

 

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Jari Valkeapään eronpyynnön Sosiaalipalvelusäätiö Ote 

sr:n hallituksen jäsenyydestä  

 

2) myöntää Jari Valkeapäälle eron Sosiaalipalvelusäätiö Ote sr:n hallituksen 

jäsenyydestä 

 

3) nimetä Jari Valkeapään tilalle Jukka A. Rantalan Sosiaalipalvelusäätiö Ote 

sr:n hallitukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jari Valkea-

pään eronpyynnön ympäristölautakunnan jäsenyydestä, vapaa-

aikalautakunnan varajäsenyydestä ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan 

varajäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Jari Valkeapääl-

le ympäristölautakunnan jäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyy-

destä ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsenyydestä 

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Jari Valkeapään tilalle 

ympäristölautakuntaan uuden jäsenen, vapaa-aikalautakuntaan uuden vara-

jäsenen ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakuntaan uuden varajäsenen jäljel-

lä olevaksi toimikaudeksi. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 
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1. valtuusto päättää merkitä tiedoksi Jari Valkeapään eronpyynnön ympäris-

tölautakunnan jäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä ja 

Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsenyydestä 

 

2. valtuusto päättää myöntää eron Jari Valkeapäälle ympäristölautakunnan 

jäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä ja Lounais-

Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsenyydestä 

 

3. valtuusto päättää valita Jari Valkeapään tilalle ympäristölautakuntaan uu-

den jäsenen, vapaa-aikalautakuntaan uuden varajäsenen ja Lounais-

Suomen jätehuoltolautakuntaan uuden varajäsenen jäljellä olevaksi toimi-

kaudeksi. 

 

Päätös  

Jari Salonen ehdotti, että ympäristölautakunnan varsinaiseksi jäseneksi vali-

taan Hans Våg ja Vågin henkilökohtaiseksi varajäseneksi Risto Nikkonen, va-

paa-aikalautakunnan varajäseneksi valitaan Risto Nikkonen ja Lounais-

Suomen jätehuoltolautakuntaan varajäseneksi valitaan Jukka A. Rantala.  

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1. merkitä tiedoksi Jari Valkeapään eronpyynnön ympäristölautakunnan jä-

senyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä ja Lounais-

Suomen jätehuoltolautakunnan varajäsenyydestä 

 

2. myöntää eron Jari Valkeapäälle ympäristölautakunnan jäsenyydestä, va-

paa-aikalautakunnan varajäsenyydestä ja Lounais-Suomen jätehuoltolau-

takunnan varajäsenyydestä 

 

3. valita Jari Valkeapään tilalle ympäristölautakuntaan jäseneksi Hans Vågin 

ja Vågin henkilökohtaiseksi varajäseneksi Risto Nikkosen, vapaa-

aikalautakuntaan varajäseneksi Risto Nikkosen ja Lounais-Suomen jäte-

huoltolautakuntaan varajäseneksi Jukka A. Rantalan jäljellä olevaksi toi-

mikaudeksi. 

 

Markus Maunula saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

18.10. 

 

 

 

Tiedoksi   Valitut  

  Päivi Nieminen / sidonnaisuusilmoitukset 

  Jari Valkeapää 

  Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta 

  Vapaa-aikalautakunta 

  Ympäristölautakunta 
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Kaupunginhallitus § 410 16.12.2019 

 

 Asianro 324/00.04.02/2019 

§ 5 

Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien selvityksen laatimista 

vanhus- ja vammaispalveluiden sekä päivähoidon tuottamisesta ja valvonnasta 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 25.2.2019 22 §  

 

 Valtuutettu Merja Niemi jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Viime päivät media on ollut täynnä uutisia ikäihmisten, vammaisten sekä päi-

väkotien hoivan ja hoidon huonosta laadusta. On käsittämätöntä, että ne hoi-

vayksiköt ja ihmiset, joille on annettu vastuu kuntalaisten hoivan toteuttami-

sesta, toteuttavat tehtäväänsä tavalla, jossa ahneus on saanut ylivallan ja hy-

vän hoito- ja hoivakäytännön periaatteet on täysin unohdettu voiton tavoittelun 

alle. 

 

Valtakunnan tasolla keskusteluissa on korostettu kuntien vastuuta sopimus-

osapuolena huolehtia ja seurata, onko palveluntuottajan toteuttama hoiva ja 

hoidon taso laadittujen sopimusten mukainen ja täyttääkö se sovitut laatukri-

teerit. Lisäksi tulee arvioida henkilöstön riittävyyttä sekä jaksamista työssään, 

jotta laadukas hoidon tuottaminen on edes mahdollista. 

Raisiolaisten tulisikin saada tietoa siitä, miten oma kaupunkimme huolehtii 

näiden asioiden seurannasta ja valvonnasta. 

 

Keskustan valtuustoryhmä esittääkin kokonaisvaltaisen selvityksen laatimista 

ja antamista valtuustolle liittyen vanhus- ja vammaispalveluiden sekä päivä-

hoidon tuottamiseen, toteuttamiseen ja niiden toiminnan valvontaan. 

 

Pyydämme tarkennettua tietoa mm. 

 kuinka monta sopimusta kaupungilla on yksityisten hoiva-, vammais- ja 

päivähoitotoimijoiden kanssa 

 kuinka usein ko. toimijoiden palvelujen laatua ja henkilöstön riittävyyttä on 

seurattu ja onko henkilöstöä esim. kuultu palvelun toteuttamiseen liittyen 

 miten valvonta on suoritettu, kenen vastuulla toteutus ja seuranta on 

 onko asiakkaiden ja omaisten palautteen anto mahdollistettu siten, että se 

on joustavaa ja helppoa 

 on ko. yksiköihin tehty ns. yllätysvalvontoja 

 onko mahdollisissa toteutuneissa valvonnoissa tullut esiin huomautettava 

ja jos kyllä, miten jatkoseuranta on toteutettu 

 millä tavoin kaupunki seuraa itse toteuttamansa toiminnan laatua, ja onko 

kehittämistarvetta? 
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Raisiossa 25.2.2019 

 

Keskustan valtuustoryhmä 

 

Merja Niemi Erkki Haavisto 

Jukka Rantala Kalle Myllymäki 

Jari Pulkkinen Tapio Soiniitty 

Jouni Mäki Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo Saila Rintee” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 4.3.2019 § 71 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Merja Niemen aloitteen koskien 

selvityksen laatimista vanhus- ja vammaispalveluiden sekä päivähoidon tuot-

tamisesta ja valvonnasta sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan ja sivis-

tyslautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 13.11.2019 187 § 

 

”Johtava hoitaja Sari Tanninen 6.11.2019: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Merja Niemen ym. valtuutettujen aloitteen 

koskien vanhus- ja vammaispalvelujen sekä päivähoidon tuottamisesta ja 

valvomisesta. 

 

Tämä selvitys koskee vanhus- ja kehitysvammaisten asumispalvelujen tuot-

tamista ja valvontaa.  

 

Raisiossa osa ikäihmisten ja kehitysvammaisten asumispalveluista tuotetaan 

yksityisten palveluntuottajien toimesta. Lain edellytysten mukaisesti yksityis-

ten sosiaalipalvelujen toimintaa ja palvelun laatua valvotaan säännöllisesti.  

 

Kun kunta hankkii palveluita yksityiseltä palvelujen tuottajalta, kunnan on 

varmistuttava siitä, että hankittavat ja hankitut palvelut vastaavat sitä tasoa, 

joka edellytetään vastaavalta kunnalliselta toimijalta. 

 

Kunnalla on myös yksityisen hoivapalvelun toimintayksikön sijaintiin perustu-

va valvontavastuu – riippumatta siitä hankkiiko kunta itse kyseisestä toimin-

tayksiköstä palveluja vai ei. Yksityisistä sosiaalipalveluista annetun lain mu-

kaan kunnan toimielin sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta ohjaa ja val-
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voo alueellaan tuotettuja yksityisiä sosiaalipalveluja. Kunta on näin ollen val-

vontaviranomainen. 

 

Käytännössä valvontaa toteutetaan eri vaiheissa ja tilanteissa: 

 

1. Ennen uuden yksikön toiminnan aloittamista valvonnalla varmiste-

taan, että palvelua ollaan järjestämässä asianmukaisesti, esimerkiksi, 

että henkilöstöllä on riittävä koulutus ja, että toimitilat ovat asialliset. 

Valvontakäynti tehdään usein yhdessä aluehallintoviraston tarkasta-

jan kanssa. 

2. Toiminnan käynnistyttyä/vakiintuessa tehdään suunnitelmallista val-

vontaa, jolla varmistetaan, että palveluiden laatu pysyy ilmoitetulla ta-

solla. Tehdään määräaikaisia tarkastuskäyntejä eli ilmoitettuja val-

vontakäyntejä. 

3. Toiminnan vakiinnuttua tehdään ilmoittamattomia tai ennalta ilmoitet-

tuja valvontakäyntejä. 

4. Aina, mikäli toiminnassa ilmenee epäkohtia, niihin reagoidaan viipy-

mättä, esimerkiksi omainen ottaa yhteyttä tai yksikön henkilökunta ot-

taa yhteyttä kuntaan. Tällöin tehdään aina ilmoittamaton käynti mah-

dollisimman pian, joko samana tai seuraavana päivänä.  

 

IKÄIHMISTEN TEHOSTETUN PALVELUASUMISEN VALVONTA 

 

Kuinka monta sopimusta kaupungilla on? 

 Ikäihmisten tehostetun palveluasumisen ostopalvelu on kilpailutettu, 

jossa Turku on hankinnan vastuuorganisaatio, muut kunnat Raisio, 

Rusko, Naantali, Lieto, Paimio, Marttila, Oripää, Kaarina ja Koski Tl. 

Tehostetun palveluasumisen ostopalvelu noudattaa puitesopimusta, 

jossa on määritelty palvelun hinta kunnille ja asiakkaille (vuokra ja 

ateriapäivähinta) sekä palvelun sisältö. Puitesopimus sisältää kaksi 

eri tuotetta 1. tehostettu palveluasuminen 2. vaativan muistisairaan 

tehostettu palveluasuminen.  

 Puitesopimuksessa on mukana 27 eri yksityistä palveluntuottajaa ja 

74 eri yksikköä.  

 Raisiolaisia ja ruskolaisia ikäihmisiä on sijoitettu kahdeksalle eri yksi-

tyiselle palveluntuottajalle ja 16 eri asumispalveluyksikköön. Lisäksi 

on kaksi kotikuntalakiin perustuvaa sijoitusta, Ilomantsissa ja Loi-

maalla.  

 Suurin osa ostopalvelusijoituksista asuu joko Raision alueella tai 30 

km:n säteellä Raisiosta sijaitsevissa asumisyksiköissä. Kotikuntala-

kiin perustuvien sijoitusten lisäksi vain kolme asuu kauempana kuin 

30 km:ä. 

 

Kenen vastuulla valvonta ja seuranta on ja, miten valvonta on suoritet-

tu? 

 Raision kaupungilla on valvontavastuu kaikkiin niihin yksityisiin sosi-

aalipalveluihin, jotka toimivat Raision ja Ruskon alueella, vaikka kau-

punki ei olisikaan palvelun ostaja. Raision alueella on kolme ikäihmis-
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ten palveluasumisyksikköä. Lisäksi valvontakäyntejä tehdään toisen 

kunnan alueella sijaitseviin yksityisiin asumispalveluyksiköihin, joihin 

on sijoitettu raisiolaisia ja ruskolaisia ikäihmisiä tai kehitysvammaisia. 

Tällöin varsinainen valvontavastuu on sillä kunnalla, jonka alueella 

asumispalveluyksikkö sijaitsee ja, tällöin Raision suorittaman valvon-

takäynnin sisältö ei ole niin laaja. Näissä tilanteissa varmistamme 

kunnalta, jonka alueella kyseinen yksikkö sijaitsee, onko heidän val-

vonnassaan tullut esille epäkohtia ja koska edellinen valvontakäynti 

on suoritettu.  

 Raisiossa valvonnasta vastaa palvelualuetta tai tulosyksikköä johtava 

viranhaltija. Ikäihmisten yksityisesti tuotetun palveluasumisen valvon-

nasta vastaa hoito- ja hoivapalvelujen johtava hoitaja. Valvontaa suo-

rittaa myös SAS-koordinaattori.  

 Konkreettisesti valvonta on organisoitu niin, että Raision alueella si-

jaitsevien yksityisten ikäihmisten asumispalveluyksiköiden valvonnan 

(laaja valvonta) suorittaa johtava hoitaja ja SAS-koordinaattori yhdes-

sä.  

 Laajoja valvontakäyntejä tehdään myös niihin yksiköihin, jonne on si-

joitettu useita raisiolaisia ikäihmisiä, vaikka yksikkö sijaitsee toisen 

kunnan alueella. Näitä yksiköitä on yksi Turun alueella. 

 Muiden kuntien alueella sijaitsevien yksiköiden valvontakäynnit suorit-

taa pääsääntöisesti SAS-koordinaattori.  

 Varsinais-Suomen maakunnassa toimii hyvin aktiivinen vanhustyöstä 

vastaavien verkosto, joka kokoontuu lähes joka kuukausi. Siellä käsi-

tellään myös valvontaan liittyviä asioita ja tehdään näin ollen yhteis-

työtä. 

 

Kuinka usein valvontaa suoritetaan? 

 Raision alueella sijaitseviin yksityisiin asumispalveluyksiköihin teh-

dään vuosittain 2–3 laajaa valvontakäyntiä, joista ei ilmoiteta etukä-

teen. Yhden käynnin kesto on noin 2–4 tuntia. Käynnillä kerätään eri 

dokumentteja sekä työvuorolistat. Käynnin jälkeen toimistolla laske-

taan suunniteltujen ja toteutuneiden työvuorolistojen tuntimäärät, las-

ketaan mitoitus, tarkistetaan henkilökunnan pätevyys JulkiTerhikistä 

sekä tarvittava osaaminen, kuten lääkehoito/luvat. Lisäksi käynnillä 

annettaan ohjausta ja kuullaan yksikönjohtajan näkökulmasta mah-

dollisia haasteita. Jos dokumenteista ja/tai mitoituksesta löytyy epä-

kohtia, kirjataan se raporttiin ja ollaan yhteydessä kyseiseen yksik-

köön, käydään todetut epäkohdat läpi sekä sovitaan seurantakäytän-

nöt ja ajanjakso. Jos palveluntuottaja ei korjaa tai ei pysty korjaa-

maan todettuja epäkohtia aikarajan puitteissa, tekee kunnan valvon-

taviranomainen ilmoituksen Lounais-Suomen aluehallintovirastoon. 

 Lisäksi tehdään käyntejä (useita vuoden aikana), joilla käydään ter-

vehtimässä raisiolaisia ja ruskolaisia asukkaita. Samalla katsotaan 

yleisesti yksikön tilannetta, kuten siisteystasoa, jutellaan henkilökun-

nan kanssa jne. 
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 Muiden kuntien alueella sijaitseviin yksityisiin asumispalveluyksiköi-

hin, joissa asuu raisiolaisia ja ruskolaisia tehdään vuosittain 2-5 sup-

peampaa valvontakäyntiä ennalta ilmoittamatta.  

 Lisäksi aina, yksikön sijainti kunnasta riippumatta, jos asiakas, omai-

nen tai työntekijä tekee epäkohtailmoituksen, tehdään samana tai 

seuraavana päivänä ilmoittamaton valvontakäynti. Jos kyse on erit-

täin vakavasta epäkohdasta, valvontakäynti tehdään välittömästi. 

Valvontakäyntejä on tehty tarvittaessa myös viikonloppuisin. 

 Kokonaisuudessaan valvontakäyntejä yhteen yksikköön tehdään 

useita vuoden aikana, kun lasketaan yhteen laajat ja suppeammat 

valvontakäynnit. 

 Lisäksi SAS-koordinaattori on viikoittain puhelimitse ja sähköpostilla 

yhteydessä yksityisten palvelutuottajien kanssa antaen neuvontaa ja 

ohjausta. Yhteydenotto on molemminpuolista. Valvonnassa on tärke-

ää molemminpuolinen yhteistyö. 

 

Onko asiakkaiden ja omaisten palautteen anto mahdollistettu siten, että 

se on joustavaa ja helppoa? 

 Asiakas ja hänen omaisensa voivat antaa aina suoraan palautetta 

yksikköön yksikön johtajalle. Yksiköiden omavalvontasuunnitelmassa 

tulee olla kuvattuna menettelytavat, joilla asiakkailta ja omaisilta kerä-

tään palautetta ja, miten asiakaspalaute käsitellään.  

 Valvontakäynnillä tarkistetaan omavalvontasuunnitelma ja, että se on 

päivitetty ja, että se on yleisesti esillä yksikössä. 

 Lisäksi asiakkailla, todellisuudessa heidän omaisillaan on mahdolli-

suus olla yhteydessä joka arkipäivä puhelinajalla SAS-

koordinaattoriin. Lisäksi sähköpostia seurataan virka-ajan puitteissa 

päivittäin. Sähköposti yhteydenottoja seurataan myös muina aikoina 

ja tarvittaessa niihin reagoidaan myös työajan ulkopuolella. 

 Valvontakäynnillä tarkastetaan myös, että yksiköissä on laadittu me-

nettelyohjeet henkilökunnan ilmoitusvelvollisuudesta (Shl 1301/2014 

§ 48), jotta he osaavat tehdä tarvittaessa ilmoituksen yksikköön liitty-

västä epäkohdasta. 

 

Onko yksiköihin tehty ns. yllätysvalvontoja? 

 Raisiossa tehdään pääsääntöisesti ilmoittamattomia valvontakäynte-

jä, vaikka ne vievät huomattavasti enemmän aikaa johtuen kerättävis-

tä dokumenteista käynnin aikana. 

 Yllätyskäyntejä on tehty myös iltaisin ja viikonloppuisin. Tällöin val-

vontakäynti on liittynyt omaisen tekemään reklamaatioon, jossa epä-

kohta on esiintynyt kyseisinä aikoina. 

 

Onko valvonnoissa tullut esiin huomautettavaa ja, jos kyllä, miten jat-

koseuranta on toteutettu? 

 Valvonnassa on tullut esiin huomautettavaa. Asian hoitamiseen ja 

jatkoseurantaan vaikuttaa itse epäkohta ja sen laajuus. 
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 Epäkohdan korjaaminen on voitu hoitaa kuntoon yhdellä yhteyden-

otolla tai käynnillä. Jos kyse on laajemmasta epäkohdasta tai seuran-

taa vaativasta epäkohdasta, tällöin jatkoseuranta-aika on pidempi. 

Esimerkiksi henkilöstömitoitukseen liittyvät epäkohdat vaativat aina 

pidempää seurantaa. 

 Valvontakäynneillä on tullut esille, että ammattitaitoisen hoitohenkilö-

kunnan rekrytointi on haasteellista. Sama haaste on myös julkisella 

puolella ja erityisesti kesäaikaan. Osassa yksiköissä yksikön johtaja 

on vaihtunut useasti, jolla on vaikutusta yksikön toimintaan. 

 

Millä tavoin kaupunki itse seuraa toteuttamansa toiminnan laatua ja, 

onko kehittämistarvetta? 

 Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella on viisi ikäihmisille tarkoitet-

tua tehostetun palveluasumisen yksikköä sekä oma kotihoito. 

 Jokaista yksikköä johtaa tulosyksikön johtaja, jolla on vastuu toimin-

nasta ja sen kehittämisestä. Jokaiseen yksikköön on laadittu omaval-

vontasuunnitelma, jota jokaisen työntekijän tulee noudattaa.  

 Toiminnan seuraaminen ja sen kehittäminen tulee olla jatkuvaa. 

Asumispalvelun sisällön vieminen enemmän asukaslähtöiseksi vaatisi 

lisää henkilöstöresurssia tai/ja tukipalveluihin resursointia erityisesti 

viikonloppuisin.  

 Raision kaupungin omissa palveluissa, ikäihmisten ja kehitysvam-

maisten palveluissa, on tehtyjen muistutusten, kantelujen tai muiden 

epäkohtailmoitusten määrä ollut vähäinen tai ei ollenkaan. Saatu pa-

laute käsitellään aina yksikössä ja sen pohjalta kehitetään toimintaa. 

 

 

KEHITYSVAMMAISTEN ASUMISPALVELUJEN VALVONTA 

 

Kehitysvammahuollossa yksityisten palvelutuottajien valvonta noudattaa sa-

maa linjaa kuin ikäihmisten vastaavassa palvelussa.  

 

Kehitysvammaisten palveluasumisen ostopalvelu on kilpailutettu, jossa Salo 

on hankinnan vastuuorganisaatio, muut kunnat Raisio, Rusko, Paimio ja 

Kaarina.  Palveluasumisen ostopalvelu noudattaa puitesopimusta, jossa on 

määritelty palvelun hinta kunnille ja asiakkaille sekä palvelun sisältö. Puite-

sopimus sisältää viisi eri tuotetta 1) tuettu asuminen 2) ohjattu asuminen 3) 

autettu asuminen 4) vaativa autettu asuminen 5) erittäin vaativa autettu 

asuminen 

 

Kehitysvammaisten asumispalvelua ostetaan 13:sta eri asumispalveluyksi-

köstä, joista suurin osa sijaitsee joko Raision alueella tai ympäristökunnissa.  

 

Kehitysvammaisten yksityisesti tuotetun palveluasumisen valvonnasta vas-

taa kehitysvammahuollon tulosyksikön johtaja, joka suorittaa valvontakäynnit 

itse. Raision alueella on kaksi yksityisen palveluntuottajan kehitysvammais-

ten asumispalveluyksikköä. Toinen yksiköistä sijaitsee samassa yhteydessä, 
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omana yksikkönä, ikäihmisten palveluasumisyksikössä ja sen valvonta hoi-

detaan samalla kertaa. Muuten valvontaprosessi noudattaa samaa linjaa 

kuin ikäihmisten asumispalvelujen valvonnassa. 

 

Raision alueella sijaitseviin yksityisesti tuotettuihin kehitysvammahuollon yk-

siköihin tehdään 1–2 laajaa valvontakäyntiä vuodessa. Myös muiden kuntien 

alueella sijaitseviin yksityisiin asumispalveluyksiköihin, joissa asuu raisiolai-

sia ja ruskolaisia kehitysvammaisia on toistaiseksi tehty laajat valvontakäyn-

nit, vaikka valvontavastuu on sillä kunnalla, jonka alueella yksikkö sijaitsee. 

Jos tulee jostakin yksiköstä epäkohtailmoitus omaiselta tai työntekijältä, toi-

mitaan saman toimintatavan mukaan kuin ikäihmisten asumispalvelujen val-

vonnassa. Pääosin valvontakäynnit tehdään ennalta ilmoittamatta. Vuonna 

2019 valvontakäyntien suorittaminen on ollut haasteellista liittyen suureen 

työmäärään sekä henkilökunnan vaihtuvuuteen.  

 

Kehitysvammahuollon valvontakäynneillä ei ole tullut esille epäkohtia vuonna 

2019. Valvontakäynneillä on tullut esille, että yksiköiden on haasteellista 

saada rekrytoitua ammattitaitoista henkilökuntaa. Aikaisempina vuosina on 

esiintynyt epäkohtia, joissa on tehty jatkoseurantaa, esimerkiksi järjestetty 

kunnan toimesta neuvotteluita omaisen ja yksityisen palvelutuottajan välillä.  

 

Raisiossa on kaksi omaa asumisyksikköä kehitysvammaisille, joiden valvon-

taa toteutetaan saman linjan mukaan kuin ikäihmisten palveluissa. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa.  

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.”  

 

 

Sivistyslautakunta 4.12.2019 160 § 

 

 ”Varhaiskasvatuksen johtaja Päivi Rantanen 18.11.2019: 

 

 Valtuutettu Merja Niemi on tehnyt valtuustoaloitteen 25.2.2019 kokonaisval-

taisen selvityksen laatimisesta ja antamisesta valtuustolle liittyen vanhus- ja 

vammaispalveluiden sekä päivähoidon tuottamiseen, toteuttamiseen ja niiden 

toiminnan valvontaan. 
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Yksityisiä palveluntuottajia Raisiossa ovat yksityiset päiväkodit ja yksityiset 

perhepäivähoitajat. Yksityisiä päiväkoteja on Raisiossa 3 ja perhepäivähoitajia 

16.  

 

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 22.8.2018 hyväksynyt päivitetyn palve-

lusetelipalvelujen tuottamisen sääntökirjan. Sääntökirja ei ole sopimus Raisi-

on kaupungin ja palveluntuottajan välillä. Sääntökirjassa Raision kaupunki 

asettaa hyväksymiskriteerit, jotka palveluntuottajan on täytettävä. Raisiolaisia 

asiakkaita on palvelusetelinkäyttäjinä 198 (26.11.2019).  

 

Yksiköt tarkistetaan kerran toimikaudessa ja käynnistä sovitaan aina etukä-

teen. Käynnistä laaditaan kirjallinen dokumentti. Tarkastuskäynnillä käydään 

myös keskustelua henkilökunnan kanssa. Mikäli yksikön toiminnasta tulee pa-

lautetta, joka vaatii välitöntä asiaan puuttumista, tarkastuskäynti tehdään il-

man erillistä sopimista mahdollisimman pian saman päivän aikana.  

 

Yksityisen palveluntuottajan varhaiskasvatuksen erityisopettaja osallistuu 

säännöllisesti Raision varhaiskasvatuksen erityisopettajien tiimikokouksiin, 

joiden puheenjohtajana toimii varhaiskasvatustoiminnan koordinaattori Satu 

Ojala. Satu Ojala myös vastaa yksityisten päiväkotien valvonnasta ja doku-

menttien laadinnasta.  

 

Raisiossa sijaitsevat yksityiset päiväkodit kuuluvat kaikki saman toimijan alle. 

Yhteistyö päiväkotien johtajien kanssa on ollut erittäin hyvää ja tapaamiset 

säännöllisiä. Yksityiset päiväkodit ovat olleet mukana Varhaiskasvatuksen 

laadun kehittämishankkeessa vuosina 2016 - 2018, jossa perehdyttiin uuden 

varhaiskasvatussuunnitelman sisältöihin useissa yhteisissä työpajoissa. Par-

haillaan he ovat mukana Raision vastuulla olevassa Positiivisen diskriminaa-

tion hankkeessa. Palveluntuottajan toiminnassa ei ole ollut huomautettavaa. 

 

Raisiossa yksityisten päiväkotien valvonnasta vastaa Raision varhaiskasva-

tustoiminnan koordinaattori. Muiden kuntien osalta kyseisen kunnan viranhal-

tija, jolle tehtävä kuuluu. 

 

Yksityisen perhepäivähoidon valvonnasta vastaa Raisiossa perhepäivähoi-

donohjaaja Helena Jämsen. Hoitajaksi aikovan on ennen työn aloittamista 

saatava kunnalta hyväksyntä toiminnan aloittamiseen. Hyväksyntä tapahtuu 

hakijaa haastattelemalla (tarkistetaan soveltuvuus ja rikosrekisteriote) sekä 

sopimalla tarkastuskäynti hoitajan kotona. Tarkastuskäynnillä arvioidaan tilo-

jen soveltuvuus perhepäivähoitokodiksi. Normaaliin toimintaan liittyvissä asi-

oissa hoitajat ovat yhteydessä ohjaajaan pääsääntöisesti puhelimitse. Koti-

käyntejä suoritetaan tarvittaessa mm. perhepäivähoitajan omavalvontasuunni-

telman tarkistamisen yhteydessä tai saadun asiakaspalautteen pohjalta. Koti-

käynnit sovitaan aina etukäteen. Yllätyskäyntejä ei tehdä. Perhepäivähoitajan 

tulee ilmoittaa hoidossaan olevien lasten tiedot perhepäivähoidonohjaajalle ja 

päivittää tiedot aina muutosten johdosta. Hoitolasten määrän voi tarkastaa 

myös KELA:n toimittamien maksulistojen luettelosta. Siitä käy ilmi kenelle hoi-

tajalle tuki on maksettu, minkä suuruisena ja mistä lapsesta. Yksityisen per-
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hepäivähoitajien toiminnasta ei ole tullut palautetta, joka edellyttäisi ylimääräi-

siä tarkastuksia. 

 

Asiakas voi antaa palautetta sähköpostitse, puhelimitse tai paikan päällä. Pa-

lautteen vastaanottaja, joko palvelujärjestäjä tai -tuottaja, kirjaa palautteen. 

Palveluntuottajan on vastattava asiakkaan palautteeseen kahden viikon kulu-

essa. Palveluntuottajan saama palaute on toimitettava mahdollisimman pian 

myös valvonnasta vastaavalle viranhaltijalle.  

 

Asiakasreklamaatioiden yhteydessä perheitä ohjataan ensisijaisesti selvittä-

mään tilanne varhaiskasvattajien tai heidän esimiehensä kanssa. Mikäli on-

gelmat eivät ratkea keskustelemalla, perhe tai palvelutuottaja voi olla yhtey-

dessä Raision kaupungin päivähoitotoimistoon. 

 

Varhaiskasvatuksen arviointi on lakisääteinen tehtävä (Varhaiskasvatuslaki 

540/2018 §24). Raisiossa varhaiskasvatuksen arviointia tehdään yksilö-, yk-

sikkö- ja ryhmä- sekä järjestäjätasolla. Yksilötason arviointi tapahtuu lapsen 

varhaiskasvatussuunnitelmaan kirjattujen tavoitteiden pohjalta. Arvioinnin te-

kemisestä vastaa ryhmän varhaiskasvatuksen opettaja / opettajat. Yksikkö- ja 

ryhmätason arviointi tehdään ryhmän varhaiskasvatussuunnitelmaan kirjattu-

jen tavoitteiden pohjalta. Arvioinnin toteutumisesta vastaa varhaiskasvatuksen 

opettaja ja viime kädessä päiväkodinjohtaja. Arvioinnin kriteerit on muodostet-

tu Kansallisen arviointikeskuksen (Karvi) julkaisemien laadun indikaattorien 

pohjalta.   

 

Järjestäjätason arviointi kerätään verkkopohjaisena kyselynä joka toinen ke-

vät. Seuraava huoltajille kohdistettu arviointi on keväällä 2020. Varhaiskasva-

tuksen hakuprosessia ja aloituskäytänteitä koskevat aloituskyselyt ovat jatku-

vasti auki. Arvioinnin koonnit tuodaan sivistyslautakunnan tiedoksi. Arviointi-

työstä Raisiossa vastaa varhaiskasvatuksen suunnittelija Maria Ovaska. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 410 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 
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  Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Merja Niemi  
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Kaupunginvaltuusto § 125 11.11.2019 

Tekninen lautakunta § 162 3.12.2019 

Kaupunginhallitus § 411 16.12.2019 

 

 Asianro 1079/00.01.02/2019 

§ 6 

Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien palveluverkkoselvi-

tyksen tuottamista teknisessä keskuksessa sekä sosiaali- ja terveyskeskuksessa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 11.11.2019 125 §  

 

”Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Ehdotan, että tekninen keskus ja sote-keskus tuottavat vastaavat palvelu-

verkkoselvitykset vuoden 2020 aikana, kuin minkä sivistyskeskus on vuoden 

2019 aikana tuottanut. 

 

Raisiossa 11.11.2019 

 

Jonni Moislahti Ari Leinonen 

Eeva Savola  Janette Broberg 

Helena Viljanen Jukka Rantala 

Hannele Lehto-Laurila Merja Niemi 

Emma Lindqvist Jari Salonen 

Mika Koivisto  Niina Äikäs 

Maria Virko  Mikko Kangasoja 

Elisa Vuorinen Harri Seikola 

Anneli Kivijärvi Pekka Heikkilä 

Tanja Parkko  Markus Maunula 

Jukka A. Rantala” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 18.11.2019 382 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Jonni Moislahden aloitteen koskien 

palveluverkkoselvityksen tuottamista teknisessä keskuksessa sekä sosiaali- 

ja terveyskeskuksessa teknisen lautakunnan ja sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakunnan valmisteltavaksi.– –” 

 

 

Tekninen lautakunta 3.12.2019 162 §  

 

”Tekninen johtaja Antti Korte 27.11.2019: 
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Tekninen keskus tekee palveluverkkoselvityksen kaikista palveluistaan vuo-
den 2020 aikana. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 11.12.2019 206 § 

 

”Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 28.11.2019: 

 

 Sosiaali- ja terveyskeskus toteuttaa palveluverkkoselvityksen kaikista palve-

luistaan vuoden 2020 aikana. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.”  

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 411 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jonni Moislahti  
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Kaupunginvaltuusto § 51 29.4.2019 

Tekninen lautakunta § 163 3.12.2019 

Kaupunginhallitus § 412 16.12.2019 

 

 Asianro 593/10.03.01.01/2019 

§ 7 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien leikkipuistoista tehtä-

vää selvitystä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 29.4.2019 51 §  

 

”Varavaltuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kaupungin leikkipuistojen määrä ja tila on mietityttänyt allekirjoittaneita vuo-

sia. Turussa leikkipuistoja 150 kpl jos Raisiossa olisi samassa suhteessa leik-

kipuistoja, olisi meillä niitä 10 kpl. Naantalissa leikkipuistoja on 38 kpl eli lähes 

sama määrä kuin Raisiossa, naapurikaupunkimme on kuitenkin lähes 14 ker-

taa suurempi pinta-alaltaan kuin Raisio. Kaupungissamme on 40 leikkipuis-

toa, kaupungin pinta-alaan ja asukasmäärään suhteutettuna erittäin paljon. 

Leikkipuistojen kunto ja taso ovat kuitenkin erittäin vaihtelevia. 

 

Me allekirjoittaneet vaadimme, että leikkipuistoista tehdään selvitys sekä 

suunnitelma. Näistä tulee käydä ilmi: leikkipuistojen kunto ja käyttöaste sekä 

mahdollinen tulevien vuosien käyttöasteen arviointi. Suunnitelmaan kirjataan 

yksi leikkipuisto kaupungin pääleikkipuistoksi, johon tullaan tulevina vuosina 

panostamaan enemmän. Lisäksi kirjataan, että joka puolella kaupunkia tulee 

olemaan yksi pääleikkipuisto, joihin panostetaan pienempiä lähileikkipuistoja 

enemmän. Lisäksi kaupungissa tulee jatkossakin olla pienempiä lähileikki-

puistoja, joiden sijainnit ja minimivaatimukset määritellään. 

 

Tuija Hyytiä  Helena Viljanen 

Markus Maunula Heikki Laine 

Jari Salonen  Janette Broberg 

Tanja Parkko  Harri Seikola 

Eeva Savola  Anita Ruusuranta 

Mikko Kaamanen Annika Aaltonen 

Emma Lindqvist Tapio Soiniitty 

Jukka Rantala Aki-Petteri Löfgren 

Jonni Moislahti Jari Pulkkinen 

Niko Toivonen Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo  Satu Hakanurmi 

Merja Niemi  Janne Laulumaa 

Sari Packalén Mikko Kangasoja 

Mika Koivisto“ 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 6.5.2019 155 § 

 

” – – Kaupunginhallitus lähettää varavaltuutettu Tuija Hyytiän aloitteen kos-

kien leikkipuistoista tehtävää selvitystä teknisen lautakunnan valmisteltavaksi 

– –” 

 

 

Tekninen lautakunta 3.12.2019 163 §  

 

”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 27.11.2019: 

 

Varavaltuutettu Tuija Hyytiä ym. ovat jättäneet aloitteen 29.4.2019 leikkipaik-

kaselvityksen tekemisestä. Aloitteessa vaaditaan selvitystä sekä suunnitel-

maa leikkipuistoista. Selvityksestä tulisi ilmetä leikkipuistojen kunto, käyttö-

aste sekä mahdollinen tulevien vuosien käyttöasteen arviointi. Suunnitelmas-

sa tulisi leikkipaikat ryhmitellä kaupungin pääleikkipuistoon, kaupunginosien 

pääleikkipuistoihin sekä lähileikkipuistoihin. Puistoihin tulisi panostaa samas-

sa suhteessa. Lähileikkipaikkojen osalta tulisi määritellä sijainnit ja minimivaa-

timukset. Aloitteessa on lisäksi otettu kantaa leikkipuistojen määrään. 

 

Aloitteessa todetaan seuraavaa: 

 

”Turussa leikkipuistoja 150 kpl jos Raisiossa olisi samassa suhteessa leikki-

puistoja, olisi meillä niitä 10 kpl. Naantalissa leikkipuistoja on 38 kpl eli lähes 

sama määrä kuin Raisiossa, naapurikaupunkimme on kuitenkin lähes 14 ker-

taa suurempi pinta-alaltaan kuin Raisio. Kaupungissamme on 40 leikkipuis-

toa, kaupungin pinta-alaan ja asukasmäärään suhteutettuna erittäin paljon. 

Leikkipuistojen kunto ja taso ovat kuitenkin erittäin vaihtelevia.” 

 

Leikkipaikkojen määrää voidaan verrata pinta-alaan, asukaslukuun jne. Seu-

raavassa taulukossa on esitetty molemmat vertailut Turun, Kaarinan ja Naan-

talin osalta. 

 

 
Kaupunki 

Asukasluku 
31.8.2019 

Leikkipaikkojen 
lkm. 

Maa-
alueiden 
pinta-ala 

(km2) 

Leikkipaikkoja/ 
km² 

Leikkipaikkojen 
määrä / 1000 

asukasta 

Turku 192 674 150 245,66  0,610 0,78 

Naantali 19 288 38 312,45 0,122 1,97 

Kaarina 33 758 37 150,64 0,25 1,10 

Raisio 24 162 38 48,76 0,77 1,57 

Naantali 
(2008) 

14 072 (30) 55,0 0,55 2,13 

 

Kuntaliitokset ja osakuntaliitokset ovat oleellisesti vaikuttaneet Naantalin ja 

Kaarinan pinta-alaan. Naantalin osalta leikkipuistoista 4 sijaitsee entisen Ry-
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mättylän kunnan alueella, 3 entisen Merimaskun kunnan alueella ja 1 Livon-

saaressa. Taulukon perusteella voidaan todeta pinta-alan kertovan leikkipaik-

kojen sijainnin tiheydestä mutta alkuperäinen suhdeluku on muuttunut merkit-

tävästi kuntaliitosten yhteydessä. Asukasluvun suhteen ei ole vastaavaa vää-

ristymää. 

 

Tekninen keskus käynnistää palveluverkkoselvityksen vuoden 2020 alussa. 

Selvitys valmistuu vuoden 2020 aikana. Leikkipaikkaselvitys on yhtenä osana 

kunnallisteknisten palveluiden osuutta teknisen keskuksen palveluverkkoselvi-

tyksessä. 

 

Aloitteessa esitetty käyttöasteen mittaaminen on erittäin vaikeaa. Arvioinnissa 

tukeudutaan alueiden väestön ikäjakaumaan ja oletettuun kehitykseen tule-

vaisuudessa. 

 

Standardit SFS-EN 1176 ja SFS-EN 1177 asettavat vaatimukset leikkipuistoil-

le. Leikkipaikkojen turvallisuutta ohjaa SFS-EN 1176 standardisarja, joihin si-

sältyy yleisiä vaatimuksia käsittelevä standardi, välineiden ylläpitoa käsittele-

vä standardi sekä kahdeksan tuotekohtaista standardia. Lisäksi oma standar-

dinsa on leikkivälineiden alustojen testaamiselle (SFS-EN 1177). Kunnallis-

tekniset palvelut on teettänyt ulkopuolisen tarkastuksen leikkipaikkojen kun-

nosta 13.6.2019. Välitöntä korjausta vaativat puutteet korjattiin ja lisäksi muu-

tamia leikkivälineitä vaihdettiin kokonaan uusiin. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 412 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tuija Hyytiä  
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 Asianro 231/12.04.01/2019 

§ 8 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien jäähallin yleisövuoro-

jen lisäämistä arkipäivinä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.1.2019 9 §  

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitämme, että Raision kaupunki tarjoaa arkisin jääajastaan yleisövuoroja 

kuntalaisille ja markkinoi yleisövuoroja aktiivisesti. 

 

Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmä ja allekirjoittaneet valtuutetut: 

 

Sari Suominen Emma Lindqvist 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Saila Rintee 

Jari Pulkkinen Merja Niemi” 

  

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 4.2.2019 § 34 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sari Suomisen aloitteen kos-

kien jäähallin yleisövuorojen lisäämistä arkipäivinä vapaa-aikalautakunnan 

valmisteltavaksi,- - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 77 § 

 

  ”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 

 

Raision Jäähallien toiminnasta vastaa KOY Kerttulan Jäähallit. Kiinteistö-

yhtiön osakkaina ovat Raision kaupunki, Raision Nuorisokiekko ry ja Skating 

Team Raisio ry. Osakassopimukseen liittyen kaupungilla on käytettävissä 

koulupäivien aikainen päiväkäyttö klo 8 – 16 ja muuna aikana viikoittain 10 

tuntia Yleisöluisteluvuoroja on sen lisäksi aina koulujen loma-aikoina syyslo-

malla, joululomalla ja hiihtolomalla arkipäivinä. 
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YLEISÖLUISTELUVUOROT kaudella 2019 – 20: 

Halli 1: lauantai klo 20–22 mailavuoro 15–20 v. ja sunnuntai klo 9–10 maila-

vuoro alle 15 v. 

Halli 2: lauantai klo 17.15–18.45 luistelu ilman mailoja, 18.45–20.15 mailavuo-

ro alle 15 v. 

sunnuntai klo 8.15–10.15 taitoluistelu, 10.15–12.15 luistelu ilman mailoja 

 

JOULULOMAN LUISTELUT 2019 - 20 

to 26.12. ja 27.12. 

Halli 1: klo 9–11 yleisöluistelu ilman mailaa, klo 11–13 mailavuoro alle 15 v., 

klo 13–15 mailavuoro 15-20 v. 

ma 30.12., ti 31.12., to 2.1. ja pe 3.1. 

Halli 1: klo 9–12 mailavuoro, alle 15 v. klo 12–15 mailavuoro, 15-20 v. 

Halli 2: klo 9.15–15.15 yleisöluistelu, ilman mailaa 

 

Yleisöluisteluvuoroja on sijoitettu sen mukaan mitä seurojen harjoitus-, peli- ja 

muut kilpailutapahtumat huomioiden on mahdollista. Arki-iltaisin hallit täyttyvät 

seurojen omista harjoitusvuoroista ja viikonloppuisin lisäksi eri joukkueitten ot-

teluista, turnauksista ja muista tapahtumista. Yleisöluisteluvuoroista on neu-

voteltu aina kausittain ja jatkossakin pyritään saamaan seuratoiminnan ulko-

puolisia harrastusvuoroja lisää myös arkipäiviin esim. klo 15 – 16 aikaan. 

Myös seurat tarjoavat harrastajille luistelumahdollisuuksia ilman kilpailutoimin-

taa. 

 

Raisiossa on poikkeuksellisen hyvät mahdollisuudet jäälajien harrastamiseen. 

Kaikki lapset pääsevät sekä varhaiskasvatuksessa että koulujen liikuntatun-

neilla, kerhotoiminnassa ja tapahtumissa luistelemaan hallijäille vaihtelevista 

talviolosuhteista huolimatta. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 413 § 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
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- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Sari Suominen ehdotti Emma Lindqvistin kannattamana, että asia palautetaan 

uudelleen valmisteltavaksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu palautu-

sehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös asiassa tehdä yksimielisesti. Saatu-

aan myönteisen vastauksen puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto 

päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi. 
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Kaupunginhallitus § 414 16.12.2019 

 

 Asianro 232/12.04.00/2019 

§ 9 

Valtuutettu Tapio Soiniityn ym. valtuutettujen aloite koskien kamppailulajien har-

rastajille tarjottavia tiloja Raisiossa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.1.2019 12 §  

 

Valtuutettu Tapio Soiniitty jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Yksi kaupungin vetovoimatekijöistä on monipuolinen harrastamisen mahdol-

lisuus. Monipuolistamalla lajitarjontaa saadaan lisää asukkaita kuntaamme. 

Nyrkkeily on jo yksinään todellinen vetovoimatekijä. Raision on kyettävä vas-

taamaan tähän kysyntään. Nykyisellään valtaosa kamppailulajien harrastajista 

joutuu Raisiosta sekä lähikunnista kulkemaan Turkuun. 

 

Tulee pyrkiä siihen, että Raisiossa voisi tulevaisuudessa harrastaa monipuoli-

semmin erilaisia kamppailulajeja. Raisiossa tulee voida harrastaa esimerkiksi 

nyrkkeilyä, thainyrkkeilyä tai vaikka vapaaottelua. Tämä voidaan toteuttaa hy-

villä tilaratkaisuilla ja sitä kautta saadaan aktiivisia seuroja kuntaamme. 

 

Koskaan ei voi liikaa korostaa liikunnan tärkeyttä niin fyysisen kuin henkisen 

hyvinvoinnin edistäjänä. Lapsuuden ja nuoruuden aikaisella liikunnan harras-

tamisella luodaan vahva pohja aktiiviselle elämäntavalle, joka lisää todennä-

köisyyttä liikunnan harrastamiselle myös aikuisiässä. 

 

Voidaankin todeta, että harrastusten monipuolinen tarjonta Raisiossa on pit-

kän aikavälin sijoitus kuntalaistemme hyvinvointiin. 

 

Esitämme, että Raision kaupunki osoittaa kamppailu/itsepuolustuslajeille 

ajanmukaiset ja toimivat tilat, tarkoituksena myös laajentaa lajitarjontaa 

kamppailu/itsepuolustuslajien osalta Raisiossa. 

 

Raisiossa 28.1.2019 

 

Raision perussuomalaisten valtuustoryhmä 

 

Tapio Soiniitty Mika Koivisto 

Pasi Pohtio  Katja Koivusalo 

Tanja Parkko” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 4.2.2019 § 34 

 

 ” - - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Tapio Soiniityn aloitteen kos-

kien kamppailulajien harrastajille tarjottavia tiloja Raisiossa vapaa-

aikalautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 78 § 

 

 ”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 

 

Raisiossa on kamppailulajien tilana toiminut voimailutila Tornikadulla vuokrati-

loissa. Tiloissa on ollut mahdollisuus mattolajien harrastamiseen painimolskil-

la ja tatamilla. Seurojen toimesta on tällä hetkellä noissa tiloissa mahdollisuus 

harrastaa painia, judoa, aikidoa, hapkidoa, ja karatea. Näissä lajeissa on seu-

ratoiminta aktiivista ja he ovat juuri siirtyneet uusiin korvaaviin vuokratiloihin 

Ojakadulle, koska vanha tila puretaan muun rakentamisen vuoksi. Kamppailu-

lajien tila on ollut väliaikainen ratkaisu vuokratiloissa, koska mattoja ei voi si-

joittaa muihin liikuntasaleihin pysyvästi.  

 

Tulevaisuuden ratkaisu voisi olla kamppailulajien tilojen toteuttaminen Kerttu-

lan liikuntahallin yhteyteen laajennuksena. Siinä yhteydessä voidaan arvioida 

myös nyrkkeilyn mahdollisuudet. Kuntonyrkkeilyä, thainyrkkeilyä ja vapaaotte-

lua voidaan harjoitella nykyisissäkin tiloissa, mutta kilpailuolosuhteita eli ke-

hää niihin ei saada sijoitettua. Nyrkkeilykehälle ei ole Raisiossa ollut kysyntää 

ainakaan aiemmin. Turun seudun liikuntayhteistyössä pyritään arvioimaan 

myös olosuhteita siten, että ohjataan käyttöä sinne missä olosuhteita on kun-

tarajoista huolimatta, koska etäisyydet eivät ole pitkiä. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 
 
Kaupunginhallitus 16.12.2019 414 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 
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Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tapio Soiniitty  
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Kaupunginhallitus § 415 16.12.2019 

 

 Asianro 996/12.04.01/2019 

§ 10 

Valtuutettu Tapio Soiniityn ym. valtuutettujen aloite koskien burkini uima-asun 

käyttökieltoa Raision uimahalliin 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 14.10.2019 116 §  

 

Valtuutettu Tapio Soiniitty jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Burkini on koko vartalon peittävä uima-asu, joka paljastaa käyttäjänsä kas-

vot, kädet ja jalkaterät. Uima-asu muistuttaa hupullista märkäpukua. 

 

Kieltoa perustelemme hygienia- ja turvallisuussyillä, tasa-arvon edistämisellä 

sekä naisten ja tyttöjen oikeuksilla. Asiassa tulee myös huomioida kotoutumi-

nen ja integroituminen, joka ei onnistu, mikäli sallimme näitä naisten ja tyttö-

jen alistamiseen käytettäviä välineitä uimahallissamme. Peseytyminen ennen 

altaaseen menoa on tapahduttava ilman uima-asua, kaikilta. Kenenkään ui-

mavarusteiden puhtaudesta tai kankaan materiaalista ei voida varmistua. Jo-

ten kaikille turvallisin ja hygienisin vaihtoehto onkin säilyttää ainoastaan perin-

teiset uima-asut hyväksyttävinä. Allasveden puhtaus on uimahallin ykkösasi-

oita, emmekä voi pitää sääntöjä, joiden johdosta allasveden laatu kärsii. Li-

kainen allasvesi aiheuttaa käyttäjilleen monia terveyshaittoja. 

 

Samaan aikaan, kun joku täällä Raisiossa on päättänyt sallia burkinin käytön 

uimahallissa, niin toisaalla kampanjoidaan näiden kieltämiseksi. Monet maat 

ovatkin hiljattain päättäneet kieltää burkinissa uimisen rannoilla ja uimahal-

leissa. Miksi siis meidän Raisiossa tulisi toimia toisin? 

 

Sen sijaan, että lisäämme näitä hulluuden vetovoimatekijöitä, meidän tulisi 

ennemminkin auttaa näitä alistettuja henkilöitä pääsemään irti kahleistaan. 

Todellisuudessahan nämä vaatimukset pukeutumisesta ovat vanhoillisten 

muslimimiesten ja islaminuskon asettamia. Toimilla ja päätöksillä emme saa 

tukea tälläistä sairasta ideologiaa millään tasolla. Meidän tulee edistää näiden 

lasten ja naisten integroitumista Suomeen, tasa-arvoa ja oikeuksia. Se ei on-

nistu, jos me Raisiossa sallimme uimisen omilla vuoroillaan burkineissa. 

 

Onko meidän tarkoituksena olla naisia ja tyttöjä alistava kaupunki? Vai olisiko 

kannatettavampaa edistää naisten ja tyttöjen oikeuksia sekä tasa-arvoa. Tu-

lee myös muistaa, että olemme Suomessa, Raisiossa. Meidän maassamme, 

eikä varsinkaan Raisiossa ole ollut tapana burkinissa uiminen. Eikä se myös-

kään tavaksi saa muodostua. 
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Tässä on rajavedon paikka, minkälaisia rajoitteita henkilöiden omat ideologiat 

asettavat julkisten tilojen käyttämiselle. Viestimme tasa-arvoisesta Raisiosta 

on oltava selkeä. 

 

Esitämme, että burkini uima-asut kielletään Raision uimahallissa.  

 

Raisiossa 14.10.2019 

Tapio Soiniitty 

 

Raision Perussuomalaiset valtuustoryhmä 

 

Mika Koivisto  Mikko Kangasoja 

Katja Koivusalo” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 4.11.2019 § 358 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Tapio Soiniityn aloitteen kos-

kien burkini uima-asun käyttökieltoa Raision uimahalliin vapaa-

aikalautakunnan valmisteltavaksi,- - -” 

 

 

Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 79 § 

 

  ”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 

 

Suomen Uimaopetus- ja Hengenpelastusliitto, Suomen Uimaliitto ja Uimahalli- 

ja kylpylätekninen yhdistys ovat jo vuonna 2017 suositelleet, että burkinien ja 

uimashortsien käyttö uima-asuna sallittaisiin kaikissa uimahalleissa. Suosi-

tukset on elokuussa 2019 päivitetty Tule uimahalliin -oppaan suomen, ruotsin 

ja englannin kielisiin versioihin. 

 

Suosituksen mukaan burkinin tulee olla tehty nimenomaan uimiseen tarkoite-

tusta materiaalista. Turvallisuussyistä burkinin mallia voidaan rajoittaa siten, 

ettei siinä esimerkiksi ole liian lepattavia osia, jotka voisivat jäädä johonkin 

kiinni. Jokaiselta uimarilta voidaan edellyttää peseytymistä ennen altaaseen 

menoa. Oletus henkilön hygieniakäyttäytymisestä ei ole peruste rajoittaa tai 

kieltää burkinin käyttöä. 

 

Kunnallisten liikuntapaikkojen sekä perusopetukseen kuuluvan uimaopetuk-

sen osalta on huomioitava, että viranomaisella sekä koulutuksen järjestäjällä 

on velvollisuus edistää yhdenvertaisuutta. Turvallisuus ja hygienia ovat hy-

väksyttäviä tavoitteita rajoittaa tietynlaisten uima-asujen käyttöä. Käytettyjen 
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keinojen on kuitenkin oltava oikeasuhtaisia, eivätkä ne saa turhaan rajoittaa 

yhdenvertaisuutta ja yksilön oikeuksia. 

 

Kielto käyttää burkinia uima-asuna voi olla syrjintää. Mikäli kyse on kunnalli-

sista uimahalleista, on huomioitava yhdenvertaisuuslain mukainen viranomai-

sen velvollisuus edistää yhdenvertaisuutta. Koululiikunnan osalta vastaava 

velvollisuus on myös koulutuksen järjestäjillä. Mahdolliset rajoitukset sallitta-

viin uima-asuihin tulee tehdä mahdollisimman vähän yhdenvertaisuutta rajoit-

tavalla tavalla. Yhdenvertaisuusvaltuutetun näkemyksen mukaan burkinin 

käyttö uima-asuna tulisi sallia kaikissa uimahalleissa. 

   

Linkki yhdenvertaisuusvaltuutetun suositukseen:  

http://www.suh.fi/files/2543/Yhdenvertaisuusvaltuutetun_suositus_4_9_2019.

pdf  

 

Uimashortseilla on uitu Ulpukassa vuodesta 2017 asti suositusten mukaan. 

Shortsien ja burkinien täytyy olla uimiseen soveltuvaa kangasta. Vedenpuh-

distuksessa ei ole todettu mitään ongelmia tämän suhteen.  

Burkinin kanssa on alakoulujen uimaopetukseen osallistunut 1-2lk oppilaita 

Raisiossa, muutama. Muita burkiniuimareita ei uimahallissa ole juurikaan nä-

kynyt, yksi kantasuomalainen käy satunnaisesti burkinin kanssa uimassa; hä-

nen miehensä on muslimi. Hänen burkininsa on uima-asukangasta. 

 

Edellä mainittuihin suosituksiin ja kokemuksiin vedoten esitän, että ohjeistusta 

ei ole tarvetta muuttaa ja jatkossakin Uintikeskus Ulpukassa toimitaan suosi-

tusten mukaisesti  

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 
 
Kaupunginhallitus 16.12.2019 415 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

http://www.suh.fi/files/2543/Yhdenvertaisuusvaltuutetun_suositus_4_9_2019


Raision kaupunki Pöytäkirja   36 (55) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 27.01.2020  

 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tapio Soiniitty  
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Kaupunginhallitus § 416 16.12.2019 

 

 Asianro 1048/12.05.02/2018 

§ 11 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien nuorisotila Nopan au-

kioloaikoja 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018 134 §  

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Aloite koskee nuorisotila Nopan aukioloaikoja. Tällä hetkellä nuorisotila Nop-

pa on avoinna nuorille arkisin klo 20 asti. Ehdotamme, että Noppa olisi avoin-

na pidempään arkena klo 21 asti ja myös viikonloppuisin esimerkiksi lauantai-

sin klo 14-22 (23). Sosiaalisessa mediassa paljon kirjoitetaan nuorten oleske-

levan Raision keskustan S-Marketin sisätiloissa. Meille on muutama vuosi sit-

ten rakennettu hieno nuorisotila jota suunniteltiin kymmeniä vuosia Raision 

keskustaan. Nyt meillä on nuorille suunnattu paikka keskustassa, mutta se ei 

palvele heitä viikonloppuisin. Nuorilla on viikonloppuisin aikaa olla kavereiden 

kanssa nuorisotiloilla ja osallistua siellä järjestettäviin tapahtumiin. Raision 

nuorisotilan facebook sivujen kautta voisi esimerkiksi mainostaa tapahtumista.  

 

Raisiossa 15.10  

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (Vas.) 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Eija Erasvuo 

Sari Packalén Susanna Mäntysaari 

Jari Pulkkinen Maria Virko 

Annika Aaltonen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 29.10.2018 § 383 

 
”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - -  valtuutettu Sari Suomisen aloitteen kos-

kien nuorisotila Nopan aukioloaikoja sivistyskeskuksen valmisteltavaksi, - - -” 
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Vapaa-aikalautakunta 10.12.2019 80 § 

 

  ”Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 28.11.2019: 

 

Nuortenkeskus Noppa on auki joka arkipäivä klo 14 - 20 sekä lisäksi taaja-

mien tilat Tikke ja Krokkari kaksi iltaa viikossa. Aikaisemmin keskustan nuori-

sotila aukesi klo 16. Nyt aukioloa on lisätty ja siirretty nuorten toiveesta aikai-

semmaksi, klo 14 alkaen. Näin koulusta voi tulla suoraan nuorisotilaan.  

 

Nopassa on kokeiluja tehty ja nuorten toiveita kuunneltu. Esimerkkinä perjan-

tait, jolloin on ollut mahdollisuus saada aukioloon jatkoaikaa, jos nuoria on ta-

lossa. Koulujen lomien aikana on myös ekstraohjelmaa, esim. yönuokkarit ja 

muut tapahtumat. Tämän syksyn kokeiluna on Nopassa myös avoin kohtaa-

mispaikka lauantaisin vanhemmille nuorille, 18 – 28-vuotiaille. Toistaiseksi 

nuorisotila Noppaan on varattu ulkopuolisille mahdollisuus vuokrata tila lauan-

taina ja sunnuntaina. Yksittäisiä tapahtumia on lauantaisin järjestetty myös 

nuorisopalveluiden toimesta yhdessä nuorten tai muiden toimijoiden kanssa.  

  

Lisäämällä aukioloja ei lieveilmiöitä pystytä poistamaan, koska kyseessä on 

ennemminkin kohtaanto-ongelma. Omilla reviireillään viihtyvää kohderyhmää 

nuorisotalon säännöt eivät kiinnosta. Tämä kohderyhmä viihtyy paikoissa, 

jossa ei ole järjestettyä ohjelmaa tai valvontaa. Tasalan aukiolla ovat käyneet 

epäsäännöllisesti etsivät nuorisotyöntekijät, erityisnuorisotyöntekijä ja osa 

nuortenkeskus Nopan vakituisesta henkilökunnasta.  

 

Syksyn 2019 aikana on tehty Jalkautuvan nuorisotyön selvitys Raisiossa  

Turun NMKY:n toimesta. NMKY:llä on pitkäaikainen kokemus ja asiantunte-

mus vastaavasta työstä Turussa, erityisesti kauppakeskus Hansassa. Selvi-

tyksen tuloksena olemme saaneet raportin, jonka mukaan erityisiä ongelmia 

nuorten kokoontumisissa ja paikoissa ei ole ilmennyt. Nuorten kokoontuminen 

on tavanomaista ja saattaa joissain tilanteessa aiheuttaa häiriöitä. Jalkautu-

van nuorisotyön jatkotoimenpiteistä sovitaan edellä mainittujen kokemusten 

pohjalta. 

 

Nykyiselläkin henkilökunnalla tilojen aukiolot ovat nollasummapeliä. Ainoas-

taan pätkätyötä tekevien tuntityöntekijöiden, työkokeilijoiden, harjoittelijoiden, 

siviilipalvelumiesten hyödyntäminen on mahdollistanut näinkin laajat aukiolot. 

Kokeiluja lisäaukioloaikojen osalta tehdään ja ratkaistaan kokemusten ja käy-

tettävissä olevien resurssien mukaan. 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa.  
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Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.” 

 
 
Kaupunginhallitus 16.12.2019 416 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sari Suominen  

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   40 (55) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 27.01.2020  

 

 Asianro 229/01.01.00/2019 

§ 12 

Valtuutettu Tanja Parkon ym. valtuutettujen aloite koskien muutosjohtajan palk-

kaamista Raision kaupunkiin 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.1.2019 10 §  

 

Valtuutettu Tanja Parkko jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Maailma ja Suomi muuttuu ja kehityksen kelkasta ei saa jäädä. Kaikkien 

kaupunkien ja kuntien täytyy olla valppaana kehittyvässä yhteiskunnassa, jot-

tei henkilöstön johtamisessa ja tekemisen tavoissa tai organisaation muodois-

sa juututa menneille vuosikymmenille. Kun uusista asukkaista kilpaillaan, ei 

riitä että markkinointi ja mainonta on kunnossa. Kaupunkien täytyy pystyä tar-

kastelemaan omia rakenteitaan ja toimiaan kriittisesti ja poikkihallinnollisesti, 

jotta palveluja voidaan tuottaa nykyaikaisesti ja tehokkaasti kuntalaisia kuun-

nellen ja osallistaen. Dynaaminen ja nykyaikaisesti johdettu kuntaorganisaatio 

saa aikaan tuloksia ja tekee kaupungista houkuttelevan. 

 

Raision kaupungissa ei tällä hetkellä ole henkilöä vastaamassa kaupunkita-

soisesta kehityksestä. Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki 

palkkaa oman muutosjohtajan/kehityspäällikön koordinoimaan kaupungin si-

säistä kehitystä ja huolehtimaan näistä kehitystoimista kokonaisvaltaisesti. 

 

Raisiossa 28.1.2019 

 

Tanja Parkko  Jonni Moislahti 

Helena Viljanen Elisa Vuorinen 

Jari Salonen  Heikki Laine 

Harri Seikola  Eeva Savola 

Jukka A. Rantala Ari Leinonen 

Janette Broberg Jari Pulkkinen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 4.2.2019 34 § 

 

”- - -  Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Tanja Parkon aloitteen kos-

kien muutosjohtajan palkkaamista Raision kaupunkiin konsernihallinnon val-

misteltavaksi - - -” 
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Kaupunginhallitus 20.1.2020 6 § 

 

Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 16.1.2020: 

 

Valtuutettu Tanja Parkko ym. valtuutetut ovat jättäneet aloitteen koskien muu-

tosjohtajan/kehitysjohtajan toimen muodostamista kaupungille. 

 

Kaupungissa on aloitettu valmistelu organisaation muuttamiseksi. Muutosjoh-

tamisen tuelle on kaupungissa tarve. Kaupunginhallitus on päättänyt 

7.10.2019 § 338, että selvitystyötä ja organisaatiouudistusta johtaa alusta al-

kaen ulkopuolinen asiantuntija, joka raportoi kuukausittain kaupunginhallitus-

ta. Kaupunginvaltuusto päätti talousarviossa 2020 varata 75.000 euron mää-

rärahan ulkopuolelta ostettaviin palveluihin. Lisäksi kaupunginvaltuusto päätti 

650.000 euron suuruisesta henkilöstösäästöstä vuodelle 2020. Muutosjohta-

jan/kehitysjohtajan palkkaaminen aloitteessa esitetyllä tavalla ei ole mahdol-

lista tällä hetkellä edellä mainitut päätökset huomioiden. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tanja Parkko  
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 Asianro 160/00.02.00/2020 

§ 13 

Kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt kuntalaisaloitteet ja 

niiden johdosta suoritetut toimenpiteet 2019 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 20.1.2020 7 § 

 

Vs. kaupunginsihteeri Sanna Tammilehto 14.1.2020:  

 

Hallintosäännön 24 §:n mukaan kaupunginhallituksen on vuosittain tammi-

kuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuu-

luvissa asioissa tehdyistä kunnan toimintaa koskevista aloitteista ja niiden 

johdosta suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla todeta, mitkä aloit-

teista on käsitelty loppuun.  

 

Kaupunginhallituksen ja lautakunnan tehtäväalueella tehdyistä aloitteista on 

vastaavasti esitettävä tiedot kaupunginhallitukselle ja lautakunnalle niiden 

päättämällä tavalla. Kaupunginhallituksen tehtäväalueeseen kuuluvia kunta-

laisaloitteita ei ole tehty vuonna 2019. 

 

Kaupunginjohtajan johtoryhmä totesi 26.11.2018, että vaikuttamistoimielinten 

(vammaisneuvosto, vanhusneuvosto, nuorisovaltuusto) tekemät aloitteet käsi-

tellään kuten kuntalaisaloitteet ts. asiassa toimivaltainen viranomainen (viran-

haltija tai toimielin) antaa vastauksen aloitteeseen, joka annetaan aloitteente-

kijälle tiedoksi. Kaupunginvaltuuston toimivaltaan tai kaupunginhallituksen 

tehtäväalueeseen kuuluvia vaikuttamistoimielinten tekemiä aloitteita ei ole 

tehty vuonna 2019. 

 

Luettelo kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvista keskeneräisistä ja lop-

puun käsitellyistä kuntalaisaloitteista on oheismateriaalina. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedokseen 

oheismateriaalin mukaiset kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet 

ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   43 (55) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 27.01.2020  

 

 

Oheismateriaali  1 Kuntalaisaloitteet 2019 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedokseen oheismateriaalin 

mukaiset kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet ja niiden johdos-

ta suoritetut toimenpiteet. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 735/02.02.00/2019 

§ 14 

Sivistyskeskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitys vuosille 2019 ja 2020 ja 

valtionavustusten siirto vuodelle 2020 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 20.1.2020 8 § 

 

Talouspäällikkö Esa Ilanti 3.1.2020: 

 

Sivistyskeskus on saanut vuosina 2018 ja 2019 useita kahden tai useamman 

vuoden hankerahoituksia ja jotta kaikki hankkeet voidaan toteuttaa ja rahat 

käyttää rahoituspäätöksen mukaisesti tulee rahoitusta siirtää eri vuosien välil-

lä. 

Opetushallitus on myöntänyt (52/9999/2018) Raision kaupungille tutoropetta-

jien toimintaan ja osaamisen kehittämiseen hankkeelle 28 648 € (hankkeen 

omarahoitusosuus on 10 %, 7162 €), vuonna 2019 rahaa käytettiin 22 973 € 

ja vuodelle 2020 tulisi siirtää 5 675 €. Vuoden 2019 ko. määräraha puuttuu 

vuoden 2019 talousarviosta ja se tulee lisätä. 

 

Lisämäärärahaesitys 2019 

Tulot: 

312052.3330 Muut tuet ja avustukset 22 973 euroa 

Menot: 

312052.4470 Muut palvelut 22 973 euroa 

 

Lisämäärärahaesitys 2020 

Tulot: 

312052.3330 Muut tuet ja avustukset 5 675 euroa 

Menot: 

312052.4470 Muut palvelut 5 675 euroa 

 

Valtion erityisavustus lukiouudistuksen toimenpanon tukemiseen 2019 

(142/421/2019) Raisiolle myönnettiin 43 900 €, (10,2 % omarahoitusosuudel-

la) vuonna 2019 jäi käyttämättä 13 475 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot: 

321013.4470 Muut palvelut 13 475 euroa 
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Opetushallitus on myöntänyt kerhotoimintaan Raision kaupungille 31 000 eu-

roa (omarahoitus 30 %) 12.4.2019, 250/399/2019) 

Hankeen meno- ja tulobudjetista jäi käyttämättä vuonna 2019, 15 000 euroa 

ja se tulisi siirtää vuodelle 2020.  

Tulot: 

312020.3330 Muut tuet ja avustukset 15 000 euroa 

Menot: 

312020.4470 Muut palvelut 15 000 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt 31.7.2018 Improving Children´s Learning Out-

comes and Well-being Erasmus Ka2 hankkeelle 123 605 €, vuonna 2019 jäi 

käyttämättä 18 263 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot 

312048.4470 Muut palvelut 18 263 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt (320/2172/2018) Raision kaupungille koulutuk-

sellisen tasa-arvon edistämiseen 76 000 € (hankkeen omarahoitusosuus on 5 

%), koko raha jäi käyttämättä 2019 ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Tulot: 

312050.3330 Muut tuet ja avustukset 76 000 euroa 

Menot: 

312050.4470 Muut palvelut 76 000 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt (63/2461/2018) Raision kaupungille seudulliselle 

Paraskoulu –hankkeelle 363 336 € (hankkeen omarahoitusosuus on 10 %), 

vuonna 2019 jäi käyttämättä 61 946 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

 Menot: 

312051.4470 Muut palvelut 61 946 euroa 

 

Valtion erityisavustus alueellisen tutoropettajatoiminnan vakiinnuttamiseen 

(112/403/2019) Raisiolle myönnettiin 125 150 €, (omarahoitus 5,1 % 6 850 €) 

vuonna 2019 jäi käyttämättä 22 775 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

 Menot: 

312055.4470 Muut palvelut 22 775 euroa 
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Valtion avustus Kaksikielisen opetuksen laajentamiseen (53/401/2019) Raisi-

olle myönnettiin 18 000 €, (20 % omarahoitusosuudella), vuonna 2019 jäi 

käyttämättä 3 449 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot: 

312056.4470 Muut palvelut 3 449 euroa 

 

Valtion avustus kielten tutoropettajatoiminnan kehittämiselle (112/403/2019) 

Raisiolle myönnettiin 7 000 €, (rahoitus 100 %), vuonna 2019 jäi käyttämättä 

2 139 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot: 

312057.4470 Muut palvelut 2 139 euroa 

 

Valtion avustus vapaan sivistystyön laatu- ja kehittämisavustus Yhteisöllisyyt-

tä ja ilmiöitä aikuisten digioppimiseen hankkeelle (324/385/2019) myönnettiin 

20 825 €, (omarahoitusosuus 15 %, 3 675 €) vuonna 2019 jäi käyttämättä 2 

921 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020.  

Menot: 

335129.4470 Muut palvelut 2 921 euroa 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on myöntänyt Raision kaupungille Et sää 

mul mittää lukis? -hankkeelle 5 900 €. Hankkeen omarahoitus osuus on 20%, 

vuonna 2019 jäi käyttämättä 722 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot: 

411050.4470 Muut palvelut 722 euroa 

 

Suomen Kulttuurirahasto on myöntänyt 26.11.2018 Raision kaupungille (Rai-

sion museo Harkolle) 23 000 € Mullankaivajat -apurahan Raision 5. ja 6. luok-

kien oppilaiden Pellon arvoitus -koekaivaushankkeen toteuttamiseen. Vuonna 

2019 jäi käyttämättä 6 477 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Menot: 

421041.4470 Muut palvelut 6 477 euroa 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on 24.4.2019 päivätyllä päätöksellä 

myöntänyt Raision kaupungille 55 000 euron avustuksen käytettäväksi kah-
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den etsivän nuorisotyöntekijän palkkauskuluihin. Vuonna 2019 jäi käyttämättä 

22 000 € ja se tulisi siirtää vuodelle 2020. 

Tulot 

3330.441011 Muut tuet ja avustukset, 22 000 euroa 

Menot 

4004.441011 Työsuhteisten kuukausipalkat, 18 000 euroa 

4100.441011 Kvtel-maksut, 4 000 euroa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy esityksen 

mukaisesti sivistyskeskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitykset ja siir-

rot. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy esityksen mukaisesti sivistys-

keskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitykset ja siirrot. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 139/10.00.02.00/2020 

§ 15 

Tonttien 680-13-1359-5 ja 680-13-1364-1 hinnoittelu (Järviniitty) 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 20.1.2020 9 § 

 

Mittausteknikko Markku Mäkinen 14.1.2020: 

 

Kaupunki on saanut omistukseensa osana maankäyttömaksua kaksi kpl Jär-

viniityn kaava-alueen Terhokujalla olevaa omakotitonttia. Kunnallistekniikka 

on valmistunut tonteille viime vuoden aikana. Tontteja markkinoidaan ensim-

mäisen kerran Rakenna & Sisusta –messuilla Turun messukeskuksessa 7.- 

9.2.2020. Myöhemmin keväällä tontit on tarkoitus luovuttaa rakennettaviksi 

tarjousmenettelyn perusteella kaupunginvaltuuston vahvistamien jakoperus-

teiden mukaisesti. 
 

Kaupunkisuunnittelun johtoryhmä on esittänyt tonttien pohjahinnaksi 30 €/m2. 

Luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. Perusvuokra on 5 % hyväksytyn 

tarjouksen mukaisesta kauppahinnasta. 

 

tontti / osoite   pinta-ala rak-oikeus pohjahinta  

AO 680-13-1359-5   Terhokuja 4 1001 250 30030 

AO 680-13-1364-1   Terhokuja 1 1060 250 31800 

  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää hyväksyä tont-

tien 680-13-1359-5 ja 680-13-1364-1 pohjahinnaksi 30 €/m2 ja luovutusmuo-

tona on myynti tai vuokraus. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 1 Terhokj_1364-1_1359_5_Sijaintikartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää hyväksyä tonttien 680-13-1359-5 

ja 680-13-1364-1 pohjahinnaksi 30 €/m2 ja luovutusmuotona on myynti tai 

vuokraus. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Outi Pekkala, Maankäyttöpalvelut  

  Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut 

  Satu Mäkelä, Maankäyttöpalvelut 

  Laura Niemi, Maankäyttöpalvelut 
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 Asianro 213/05.00/2020 

§ 16 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien Valo-valmennuksen 

jatkumista 

 

 

Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Valo-valmennus Raisiossa 

 

Valo-valmennuksessa pitkäaikaistyöttömien tai muutoin vaikeasti työllistettä-

vien työtehtäviä kuntouttavassa työtoiminnassa, työkokeilussa tai palkkatuki-

työssä (Raisiossa pääasiassa kuntouttavassa työtoiminnassa) muokataan 

jonkun tutkinnon perusteiden mukaisiksi. Tällöin valmentautuja oppii työtä te-

kemällä tutkinnon mukaiset asiat ja voi suorittaa näytön ammatilliseen oppilai-

tokseen. Kun näyttöjä on riittävästi, niistä muodostuu kokonainen tutkinto. 

Tutkinto on yleensä perustutkinto, mutta voi olla myös ammattitutkinto tai eri-

koisammattitutkinto. Pääsääntöisesti yhteistyöoppilaitoksena on Raseko (Rai-

sion seudun koulutuskuntayhtymä). Tarvittaessa tehdään yhteistyötä myös 

muiden ammatillisten oppilaitosten kanssa ympäri Suomea. 

 

Valo-valmennus alkoi Raisiossa Varsinais-Suomen valo-valmennus-

hankkeella 2015. Valmentaja aloitti 2015 elokuun loppupuolella. Hanke jatkui 

31.3.2018 asti. Hankkeen aikana Raisiossa valmennuksessa oli kaikkiaan 40 

asiakasta, joista 22 jatkoi vielä seuraavaan hankkeeseen. 9 valmentautujaa 

suoritti koko tutkinnon. Tutkinnon osia hankkeessa suoritettiin kaikkiaan 76. 

Tutkinnon suorittaneista 7 työllistyi, 1 siirtyi äitiyslomalle ja 1 jatkoi työttömä-

nä. (ESR-rahoitteinen hanke, hankekumppaneina V-S Sininauha, Raina-

säätiö ja Turun kaupunki) 

 

Valovoima-hanke alkoi 1.4.2018 ja jatkuu vuoden 2020 loppuun. Hanke jatkaa 

valo-valmennusta, mutta pyrkii tehostamaan toimintaa digitalisaation ja yritys-

yhteistyön avulla. Valovoima hankkeessa on Raisiossa vuoden 2019 loppuun 

mennessä tehty 115 tutkinnon osaa, joista tähän asti on muodostunut 12 koko 

tutkintoa. Hankkeen viimeinen vuosi keskittyy yritysyhteistyön kehittämiseen. 

Hankkeessa on vuoden 2019 loppuun mennessä ollut kaikkiaan 54 asiakasta, 

joista osa on työllistynyt ja osa lähtenyt opiskelemaan. Aktiivisia asiakkaita on 

tällä hetkellä 20. (ESR-rahoitteinen hanke, hankekumppaneina Valo-

valmennusyhdistys, Turun kaupunki ja Raina-säätiö) 

 

Valo-valmennuksen asiakkaat ovat vaikeasti työllistyviä. Monilla on pitkän 

työttömyyden lisäksi mielenterveys-ja päihdeongelmia, fyysisiä haasteita, kie-

liongelmia, ylisukupolvista huono-osaisuutta, velkaongelmia, kiusaamistaus-

taa, ym. Yleensä valo-valmennukseen tulevat ihmiset eivät ole voineet kuvitel-

lakaan, että heillä on mahdollisuus hankkia ammatti ja päästä vielä työelä-

mään. Valo-valmennus antaa heille uuden mahdollisuuden. Tutkinnon suorit-

taminen lisää pikkuhiljaa valmentautujien itseluottamusta sekä halua laittaa 
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elämänsä muiltakin osin kuntoon. Valmentautujat ryhtyvät hoitamaan terveyt-

tään, korjaavat ruokavaliota, kohottavat kuntoaan, ryhtyvät järjestelemään ta-

louttaan ja hoitamaan velkojaan. Valo-valmennus antaa mahdollisuuden heil-

le, joilla on hyvin kielteinen asenne kouluja kohtaan tai eivät jaksa keskittyä 

kouluopetukseen. Valo-valmennus tarjoaa myös mahdollisuuden korjata 

asennetta koulutusta kohtaan ja siirtyä normaaliin tutkintokoulutukseen. Valo-

valmennus tarjoaa sitä kautta myös mahdollisuuden korkeakouluopintoihin. 

 

Valo-valmennuksella on hankittu myös lisää osaamista kaupungin kuntoutta-

van työtoiminnan työnsuunnittelijoille (palkkatuella), jotta he pystyvät tehok-

kaammin ohjaamaan kuntouttavan työtoiminnan asiakkaita polullaan kohti 

työelämää. Ohjausosaamista työnsuunnittelijoilla ei ennestään ollut. 

 

Raisiossa on luotu hieno malli pitkäaikaistyöttömien eteenpäin saattamiseksi 

ja työllistymisen esteiden poistamiseksi. Malliin tullaan tutustumaan ympäri 

Suomea. 

 

Hanke on kuitenkin loppusuoralla. Enää hankkeeseen ei voida ottaa valmen-

tautujia, jotka tarvitsevat koko tutkinnon, koska hankeaikaa on jäljellä enää 

vuosi ja tutkinnon suorittamiseen menee vähintään sen verran, yleensä kau-

emminkin. Pisimmillään tutkintoa on tehty 4 vuotta, nopeimmillaan se on suo-

ritettu kyllä jopa 3 kuukaudessa. Hankkeen päättyessä tämä toiminta toden-

näköisesti loppuu Raisiosta. Ilman erityistä osaamista valo-valmennusta ei 

kuntouttavassa työtoiminnassa pystytä muun toiminnan ohessa hoitamaan. 

 

 

Anomme Varsinais-Suomen Valo-valmennus hankkeelle jatkuvuutta, Mahittu-

lan Toimintakeskuksessa. Valovalmennus-projektin kautta on tullut huomatta-

via säästöjä kaupungillemme, jopa hyvinkin huonokuntoisten asiakkaiden 

kautta. Osa kuntoutujista on jatkanut opiskelua, osa on päässyt työhön. Va-

lovalmennuskoordinaattorin palkkaus loppuu vuoden 2020 lopussa. Pyy-

dämmekin toimenpiteitä palkkauksen jatkumiselle, pelkästään hyvien tulosten 

ja palautteiden perusteella. Selvitys myös tiedon saannista nopeasti hank-

keen jatkumisesta, syynä pidempiaikaisten koulutusten vastaanottojen mah-

dollisuus vielä tänä vuonna. 

 

Raision KD:n valtuutettu Jari Pulkkinen 

 

Pekka Heikkilä Jarmo Rosama 

Sirpa Ek  Janne Laulumaa 

Kimmo Kosonen Emma Lindqvist 

Jukka Rantala Sari Suominen 

Niina Äikäs  Merja Niemi 

Annika Ollila  Maria Virko 

Sari Packalén” 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Jonni Moislahti poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

18.43. 
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 Asianro 214/12.04.02/2020 

§ 17 

Valtuutettu Annika Ollilan ym. valtuutettujen aloite koskien tekojääkentän tai teko-

jääradan rakentamista tai vuokraamista Raisioon 

 

 

Valtuutettu Annika Ollila jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Talviurheilu ja ulkona liikkuminen on tänä talvena ollut säiden puolesta haas-

tavaa. Luistelua varten on lähdettävä jäähallille tai suunnattava naapurikau-

punkiin Parkin kentälle tai Kupittaan luistelumadolle. Raisio on hyvä liikunta-

kaupunki, joka tarjoaa kuntalaiselle monenlaista mahdollisuutta liikkua niin si-

sällä ja ulkona. Nyt uusimpana ylpeydenaiheina on Vaisaaren lähiliikuntapaik-

ka Vaisaaren koulun pihalla sekä jalkapallohalli sekä Kerttulan kuntoportaat 

 

UKK instituutti kuvailee luistelun olevan hyvää terveysliikuntaa. Luistellessa 

kehittyvät erityisesti tasapainotaito ja lihaskunto. Luistelu sopiikin kaikenikäi-

sille ja luisteluharrastuksen voi aloittaa kuka tahansa ilman aiempaa koke-

musta tai kuntovaatimuksia oman taitotasonsa mukaan. 

 

Koska luonnonjäät ja jäädytetyt ulkojäät ovat kovin sääsidonnaisia niin ehdo-

tan, että Raisiossa tutkittaisiin mahdollisuutta tekojääkentän ja/tai tekojäära-

dan rakentamiseen tai vuokraamiseen. Tekojäällä kuntalaisten mahdollisuu-

det harrastaa ulkoilmassa luistelua pitenee huomattavasti, sillä jään kerrotaan 

olevan talvikuukausina jopa viiden kuukauden ajan toiminnassa, noin marras-

kuun alusta maaliskuun loppuun. 

 

Raisiossa 27.1.2020 

Annika Ollila (sd.) 

 

Sari Packalén Maria Virko 

Sirp Ek  Aki-Petteri Löfgren 

Niina Äikäs  Anita Ruusuranta 

Kimmo Kosonen Jarmo Rosama 

Anneli Kivijärvi Hannele Lehto-Laurila 

Janne Laulumaa Emma Lindqvist 

Sari Suominen Jukka Rantala 

Heikki Laine  Jari Salonen 

Merja Niemi” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (1-17 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 1-3, 5-13, 16-17 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 4, 14-15   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

